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سرمربی پرسپولیس یا اروپایی 
است یا اهل آمریکای جنوبی

رضا درویش در گفت وگویی تلویزیونی 
در واکنش به مذاکره پرسپولیس با مربیان 
ایرانی تحت قرارداد با باشــگاه های دیگر 
گفت: ما نمی توانســتیم به مربیان ایرانی 
فکر کنیم. این غیرحرفه ای بود. وقتی من 
دوست ندارم به عنوان مدیرعامل باشگاه 
پرســپولیس با مربی و بازیکــن تیمم که 
قرارداد دارند  مذاکره ای انجام شود، دیگر 
مدیران هم دوســت ندارند چنین اتفاقی 
رخ دهد. غیرحرفه ای بود که بخواهیم این 
کار را انجام دهیم. کریم باقری پیشنهاد داد 
که اگر یحیی گل محمدی با باشگاه فولاد 
خوزســتان قرارداد نداشت، در بین مربیان 
ایرانی بهتریــن گزینه برای ســرمربیگری 
پرســپولیس بود. برای من جالب اســت 
که حمید استیلی که در انتخاب سرمربی 
پرســپولیس به باشــگاه کمک می کند و 
در کمیتــه ای کــه بدین منظور تشــکیل 
شــده اســت حضور دارد، بــه من گفت 
کــه از هیئت مدیره فولاد خوزســتان زنگ 
زده انــد و گفتند بــا گل محمدی که تحت 
قرارداد ماســت مذاکــره  کرده اید و تحت 
هیچ شــرایطی اجازه جدایی اش را صادر 
نمی کنیم. اســتیلی نیز به آنها پاسخ داده 
بود باشــگاه پرســپولیس هیچ مذاکره ای 
انجام نداده اســت. درویــش ادامه داد: 
در کمیته انتخــاب از بین تمام گزینه های 
خارجی پرســپولیس بــه دو گزینه نهایی 
رســیدیم. با این نفرات وارد مذاکره شدیم 
اما دو مشــکل وجــود دارد: اول اینکه آیا 
این مربیان حاضر هســتند برای کارکردن 
به ایران ســفر کنند؟ یکــی از این گزینه ها 
دو روز پیش و زمانی که درحال مذاکره بر 
ســر جزئیات قرارداد، همچون تعیین رقم 
بودیم، گفت اگر به تهران سفر کنم مشکل 
پیش خواهد آمد؛ تهران هراســی برایش 
درســت کرده بودند. با دو گزینه نهایی که 
یکی از آنها اروپایی و دیگری اهل آمریکای 
جنوبی اســت درحال مذاکره هستیم و با 
هرکدام به توافق برسیم، برای عقد قرارداد 

به ایران یا ترکیه سفر خواهد کرد.

بازگشت میزبانی به نمایندگان ایران؟
ســه روز پیش اعلام شد که ناظر VAR کنفدراســیون فوتبال آسیا برای 
بررســی آخرین وضعیت ورزشگاه یادگار امام (ره) تبریز، در فاصله حدود 
یــک ماه تا دیدار تراکتور و الخلدیه راهی تبریز خواهد شــد. این بازدید با حضور 
محسن حکیم، مدیر پروژه VAR در ایران، انجام شد و به این ترتیب آنها در هوای 
سرد تبریز راهی ورزشگاه یادگار امام شدند. به گزارش ایسنا، در جریان این بازدید، 
ایــرادات و نواقص سیســتمی و زیرســاختی ورزشــگاه یادگار برای اســتفاده از 
تکنولوژی VAR به مســئولان این مجموعه گوشزد شــد. از جمله این موضوع، 
فقدان تجهیزات «گل لاین» برای تشــخیص عبور توپ از خط دروازه بود. محسن 
حکیم، مدیر پروژه VAR در ایران، دراین باره در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مدتی 
قبل AFC طــی نامه ای به فدراســیون فوتبال از احتمال بازگشــت میزبانی به 
ورزشــگاه های ایران خبر داده بود و همان طورکه می دانید، ما در پروسه اجرای 
VAR در کشورمان سخت گیری زیادی داشتیم. یکی از ورزشگاه هایی که همیشه 
آماده بود و مشکل خاصی نداشتیم، ورزشگاه  یادگار امام بود. من با خیال راحت 
اینجا آمدم چون می دانســتم مشکل خاصی ندارد. او ادامه داد: طبق چیزی که 
من از ایمیل ها و مکاتبات AFC متوجه می شوم، قصدشان بر بازگشت بازی ها به 
ایران است، اما نمی دانم صددرصد است یا خیر؛ چون جواب قطعی نداده اند. اما 
برای خود من برای بازی تراکتور و حریفش ابلاغ AFC به عنوان ناظر VARبازی 
صادر شــده است. همچنین برای بازی استقلال و الشرطه ابلاغ بازی صادر شده 
اســت. این یک قدمی است که نشان می دهد کار انجام شده اما اینکه صددرصد 
بشــود یا خیر را نمی دانم. حکیم گفت: اشــکالاتی جزئی وجود دارد. مثلا ما در 
بعضی از بازی ها در ایران گل لاین (تکنولوژی تشخیص عبور توپ از خط دروازه) 
اســتفاده می کنیم و در بعضی بازی ها اســتفاده نمی کنیم. در ورزشــگاه یادگار 
هیچ وقت از گل لاین استفاده نکرده ایم و یکی از ایرادات اینجا این است که پلتفرم 
گل لاین ندارد، در صورتــی که بازی های AFC حتما پلتفرم گل لاین می خواهد و 
باید نصب شــود. او افزود: یکی دو ایراد جزئی دیگر وجود دارد، اما خود ما زمان 
نصــب VAR به قدری ســخت گیری کردیم که مشــکل خاصی وجــود ندارد. 
مطمئنم در بحث VAR سربلند هستیم. با توجه به اینکه  AFC از من خواسته به 
عنوان نماینده اش اینجا باشم، سعی می کنیم گزارش خوبی بنویسیم که بازی ها 
به ایران برگردد. مدیر پروژه VAR در ایران با اشاره به الزام AFC برای استفاده از 
این تکنولوژی بیان کرد: از زمانی که VAR اجرا شــده، در ورزشــگاه یادگار بازی 
آســیایی برگزار نشده اســت و به همین دلیل AFC روی این ورزشگاه حساسیت 
داشت و با وجود اینکه در تعطیلات هستند، پرسنل شان را فرستادند و از من هم 
خواستند بازدیدی داشته باشیم. به نظرم مشکل خاصی وجود نداشته باشد و اگر 
مشکل جدیدی به وجود نیاید، میزبانی برمی گردد. او ادامه داد: برای مثال ما در 
این ورزشــگاه از گل لاین استفاده نکردیم و الان نیاز است که استفاده شود. برای 
مثــال جایگاه دوربین یک پروتکل اســت، اما با توجه به اینکه ورزشــگاه های ما 
قدیمی هســتند، خودمان را بر اساس هر ورزشگاه آپدیت کردیم و پروتکل مان را 
برای ورزشگاه خودمان نوشتیم، اما برای AFC مهم نیست و می گوید باید پروتکل 
اجرا شــود. حکیم گفت: در مجموع مشــکل خاصی نداریم و یک سری ایرادات 
جزئی است که فکر می کنم ۷-۸ روزه برطرف شود. واقعا شرایط ورزشگاه یادگار 
امام خوب اســت و من هرجا مــی روم از اینجا تعریف می کنــم. اداره ورزش و 

جوانان اینجا هم خیلی همکاری می کنند.

خبر فوتبال

و  روز  در  درســت  اســت؛  عجیــب 
مــاه و قرنی که بســیاری از کشــورهای 
توســعه یافته و توســعه نیافته در پــی 
حل مشــکلات اقتصادی و رفاه بیشــتر 
شهروندان هستند، در ایران هنوز مسئله 
ورود زنان به ورزشــگاه تبدیل به محلی 
بــرای دعوا شــده. از آن بدتر، ظاهرا این 
مقوله محلی جدید بــرای قدرت نمایی 
در  شــهری  مســئولان  از  تعــدادی 
استان های مختلف ایران هم شده است. 
ورود زنان به ورزشــگاه ها کــه در یکی 
دو ســال اخیر مربوط به ورزشــگاه های 
فوتبال بوده، رفته رفته حل وفصل شده و 
بیشتر شــهرهایی که تیمی در لیگ برتر 
ایــران دارند، با این پدیــده کنار آمده که 

نیازی به ســخت گیری و ممنوعیت برای ورود زنان به ورزشــگاه نیست. البته این موضوع به 
معنای انجام کار به طور دقیق و کامل نیســت؛ چرا که همچنان تعداد بلیتی که برای زنان در 
نظر گرفته می شــود، بسیار اندک است و در تعدادی از ورزشگاه ها هم جایگاهی که برای زنان 
در نظر گرفته می شــود، بسیار بد اســت. با این حال از آنجا که داستان حضور زنان در ورزشگاه 
مســئله ای تقریبا نو در ورزش و فوتبال ایران اســت، همین تعداد یا شــاید همین شــیوه هم 
برای شــروع بد نیســت. دســت کم می توان امید داشت که در ادامه مســیر، هم تعداد زنانی 
که به ورزشــگاه می آیند بیشتر شــود و هم جایگاه بهتری در اختیار آنها گذاشته شود. از همه 
مهم تر اینکه مثل بسیاری از فعالیت های سیاسی، اجتماعی و فرهنگی، زنان بتوانند به همراه 
خانواده های شــان در ورزشگاه حاضر شوند. اگرچه این موضوع قریب به دو سال است که در 
بســیاری از شهرهای ایران جا افتاده و زنان دیگر مثل سابق با تابلوی ورود ممنوع به ورزشگاه 
روبه رو نمی شــوند، ولی هستند هنوز شــهرهایی که این اجازه را صادر نمی کنند؛ مجوزی که 
البته ربطی به مســئولان ورزشــی و فوتبالی ندارد و نهادهای دیگــر در این زمینه اعمال نظر 
می کنند. عجیب ترین شــهر از این نظر اصفهان است؛ یکی از کلان شهرهای بزرگ که با وجود 
داشتن دو تیم ســپاهان و ذوب آهن در لیگ برتر، اجازه حضور زنان به ورزشگاه برای تماشای 
بازی های لیــگ برتر را نمی دهد. این شــهر پس از رأی کمیته انضباطــی مبنی بر انجام بازی 
ســپاهان - پرسپولیس با حضور تماشــاگران زن، چنین تابویی را شکست و با استقبال بی نظیر 
زنان از یک بازی فوتبال همراه شد؛ به طوری که مسئولان این شهر از رکوردشکنی دختران شان 
برای یک بازی شــگفت زده شــدند. ولی مورد عجیب اینکه بلافاصله بعد از آن بازی که فقط 
با حضور تماشــاگران زن برگزار شــد، مسئولان شــهری اصفهان دوباره درهای ورزشگاه را به 
روی زنان بستند و اعلام کردند ورود آنها به ورزشگاه برای تماشای بازی های لیگ برتر ممنوع 
اســت. اهواز در این زمینه دســت به اقدام عجیب تری هم زده اســت. این شهر یکی دیگر از 
شــهرهای ایران اســت که با صدور مجوز ورود زنان به ورزشــگاه از سوی مسئولان ورزشی و 
نظارتی، حتی با وجود تأکید فیفا و کنفدراســیون فوتبال آســیا، اجازه ورود زنان به ورزشگاه را 
نمی دهــد. اهوازی ها حتی حاضر به اجرای رأی کمیتــه انضباطی مبنی بر انجام بازی فولاد و 
ملوان، فقط با حضور تماشــاگران زن، هم نشــدند تا مشخص شود این ماجرا ورای یک اتفاق 

ورزشــی است و نهادهای دیگری در این 
زمینــه اعمال نظر می کنند. به غیر از این 
دو شــهر، دختران تبریزی هم با اتفاقات 
عجیب و غریبی در این شهر دست و پنجه 
نرم می کنند. از آنجا که بســیاری از این 
خبر داده بودند که زنــان هم می توانند 
برای تماشــای بازی های تراکتور که تیم 
بسیار محبوبی است، به ورزشگاه بروند، 
انتظار می رفت درهای ورزشــگاه زودتر 
از اینها به روی زنان باز شــود، ولی تبریز 
در زمره شــهرهایی اســت که به تازگی 
ایــن ممنوعیــت را بــرای ورود زنان به 
ورزشگاه برداشته ولی آن را با یک سری 
می کند.  اعمال  خــاص  محدودیت های 
عجیب آنکه مسئولان این شهر به تازگی 
در اقدام خبرساز دیگری، بدون اشاره به محدودیت های فوتبال، عنوان کرده اند که حضور زنان 
در ســالن های ورزشــی تبریز، تازه چهار روز بعد از صدور مجوز برای حضور آنها، ممنوع شده 
اســت. این خبری است که ایسنا هم به تازگی با جزئیات بیشــتری به آن پرداخته و در بخشی 
از گزارش خود نوشــته: «روز یکشــنبه ۱۶ دی بود که اداره ورزش و جوانان شهرســتان تبریز 
اعلام کرد، حضور تماشــاگران زن در مســابقات لیگ های کشوری در تبریز بلامانع خواهد بود. 
بااین حال نیروی های انتظامی، روز سه شنبه ۱۸ دی ماه، از ورود تماشاگران و اصحاب رسانه زن 
برای دیدار تیم های بســکتبال مقاومت شــهرداری تبریز و عقاب تهران، به سالن شهید اقدمی 
تبریز ممانعت کردند. این درحالی بود که باشــگاه مقاومت شــهرداری تبریز هم در پوستر این 
بازی از بلامانع بودن حضور زنان در ســالن خبر داده بود». پویا قنبری، ســرمربی تیم بسکتبال 
مقاومت شهرداری تبریز، هم درباره این موضوع واکنش نشان داده و گفته: «متأسفانه برخلاف 
صدور مجوز برای حضور بانوان تماشــاگر در سالن، مسئول برقراری امنیت گفت که اگر بانوان 
وارد سالن شــوند، امنیت سالن را برعهده نخواهد گرفت. احســاس می کنم لجبازی شد. این 
رفتار در شــأن مادران و خواهران بازیکنان ما نبود که در نهایت باعث برهم ریختن تمرکزشان 
شد. نمی دانم چه کسی به خود جرئت می دهد که از دستور شورای تأمین و فرمانداری پیروی 

نکند و امیدوارم دیگر شاهد این اتفاقات نباشیم».
گفتنی اســت روز یکشنبه ۱۶ دی ماه، مهدی نوایی، رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
تبریز، پس از جلســه هماهنگی حضور زنان در لیگ های کشــوری فوتسال، والیبال و بسکتبال 
در اماکن ورزشــی شهرستان تبریز از صدور مجوز حضور بانوان هوادار و تماشاگر در لیگ های 
کشــوری از ســوی فرمانداری خبر داد. با این حال، یداله جهان آرا، فرمانده انتظامی شهرستان 
تبریز، روز پنجشــنبه کل ماجرا را زیر ســؤال برد. او گفت: «حضور بانوان در اماکن ورزشی نیاز 
به ایجاد زیرســاخت دارد و این زیرســاخت فقط جایگاه و صندلی نیست. در بازی های تراکتور 
مشکلی از بابت حضور هواداران خانم نداشتیم، اما برای سالن های ورزشی باید سرمایه گذاری 
شــده و زیرساخت ها آماده شود. باید امنیت تأمین و حرمت بانوان حفظ شود. نظر فرماندهی 
اســتان این است که در فصل جاری امکان ورود بانوان تماشــاگر به سالن های ورزشی وجود 

ندارد و برای فصل آینده تلاش می کنیم که مشکل حل شود».

تداوم رفتارهای عجیب با دختران تبریزی، 
اصفهانی و اهوازی


